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A sok nehézség ellenére ebben a sorozatban a magyar vá-
logatott katartikus sikert ért el és hosszú évtizedek után 
visszakerült a labdarúgás európai térképére,  újra a világ 
legerősebb csapatai ellen készülhet.
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Érezni kell, hogy a paralimpia nem egy “utánfutó”, amit az 
olimpiához kapcsolnak, hanem óriási kihívás és lehetőség 
is. A paralimpia megrendezése hazánkban szellemi aka-
dálymentesítés lenne, ugyanis megváltozna a gondolko-
dásmód. A paralimpia túlmutat saját magán, mert mindent 
megváltoztat, ami a fogyatékkal élőkkel kapcsolatos.
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Nekem még megadatott, hogy az egykori német öttusa-
fellegvár, Warendorf legendás versenyén is ott lehettem 
a fi úkkal.  Ennek a korszaknak a csúcspontja az 1993-as 
szófi ai Európa-bajnokság volt .. .”
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Fábián László

Régen a tehetség önmagában is sokat jelentett. Ameny-
nyiben ebből kevés adatott, nagy-nagy szorgalommal ki 
lehetett ezt a hiányt egyenlíteni. Ma már ez a két tényező 
szinte csak a belépéshez elegendő ahhoz, hogy a legjob-
bak közé kerüljél.
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Célom a Speciális Olimpia Mozgalomban tehát továbbra 
is a szakmaiság képviselete, ami mellett a sportági tobor-
zás is továbbra is igen fontos momentum, de ehhez még 
több elszánt tenisz szakedzőt kell meggyőzni arról, hogy 
speciális olimpikonokkal dolgozni nagyon hálás feladat, 
hiszen az igazi sportszerű küzdelem az Ő küzdelmük, amit 
nemcsak a sportági szabályokkal, hanem saját képessége-
ikkel vívnak meg nap, mint nap!
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Simicskó István

Kormány célja, hogy a stratégiai ágazatnak tekintett 
sportszféra stabil működéssel és megalapozott fejlesztési 
programokra támaszkodva láthassa el társadalmi felada-
tait. A szakmai műhelyek és programok az eddigieknél 
stabilabb, a gazdasági lehetőségek függvényében növek-
vő támogatást kaphatnak, úgy az élsport, mint az utánpót-
lás képzés, a szabadidős sport és iskolai sport területén is. 30 Az edzők védelmében

 

Csurka Gergely

„Nincs fontosabb az ég alatt, mint az emberek tanítása: 
ha egy arra méltó személyt tanításban részesítünk, ez sok 
más emberre is hatást gyakorol; amit egy nemzedék jól 
megtanul, száz utána jövőnek is tovább adhatja.”
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32 Sportadat-elemzés – az ébredő erő

A sportban az edzéseken, mérkőzéseken, versenyeken ke-
letkező adat ma már a működés motorja, az ezt feldolgozó 
szoftveres és emberi elemzések pedig a lehetőségek tár-
házát jelentik a sport szakma szármára. 
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A Kölyökatlétika módszertana számos olyan elemet hor-
doz, mely nem ismeretlen a mozgásfejlesztés itthoni 
gyakorlatában, de lényegesen kevesebbet alkalmazott és 
elterjedt. Fontos küldetése a programnak, hogy ezek peda-
gógiai kultúránkban minél szélesebb körben elterjedjenek.

A leglényegesebb szakmai kérdés itt az, vajon az utóbbi 
nemzeteknél a későbben érő játékosok felnőtt korukban 
spontán módon felváltják a korosztályos válogatott tag-
jait, vagy a szövetségek 18–20 éves korban még „pihen-
tetik” az igazán tehetségesnek ítélt játékosokat?

„Nincs fontosabb az ég alatt, mint az emberek tanítása: 
ha egy arra méltó személyt tanításban részesítünk, ez sok 
más emberre is hatást gyakorol; amit egy nemzedék jól 
megtanul, száz utána jövőnek is tovább adhatja.”
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Az edzőképzés színvonalát emelni szükséges még akkor 
is, ha ahhoz szervezeti és szerkezeti változtatások szük-
ségesek. Eldöntendő, hogy a jelenlegi képzési formáknak 
hol a helye, mennyit érnek, egyáltalán szükségesek-e? 
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Általánosságban merem mondani: a sportéletben nem 
szabadna senkinek sem 20–25 évet ugyanabban a fele-
lős pozícióban eltölteni! Az idő múlásával ugyanis mind-
inkább külön világ épül ki az ilyen vezetők körül, akik 
előbb-utóbb csak azt hallják vissza az őt mind szorosab-
ban körülvevő néhányaktól, amit ő szeretne.

68 Kondicionáló edzés kicsit másképp 

Pucsok József Márton

Számos alkalommal a tehetség, a valódi teljesítmény kibon-
takozásának gátja az eredménykényszer.  A fi atal korban nem 
megfelelően adagolt edzésmunka - túlterheléshez, hosszú 
távon akár túledzettséghez, sérülékenységhez vezethet.
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F. Mérey Ildikó

Az oktatás területén a prímér prevenció fókuszú, élettani-
lag hatékony egészségfejlesztést ... folyamatosan monito-
rozható Nemzeti Cselevési Mozgásprogram keretén belül 
kell és lehet megoldani.
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A fogyatékos sportolók valójában szinte az egész életemben 
jelen voltak, hiszen Wisinger lányként abba nőttem bele, hogy 
értelmi fogyatékos felnőttekk életminőségének meghatáro-
zója, ha a sport által hozzáférhetnek olyan lehetőségekhez, 
melyek által a társadalmi integráció, a közösséghez tartozás 
megélése és a sikerélmény mindennapjaik részévé válik.

46 RIO 2016 – meteorológiai háttér

Radics Kornélia

Rio de Janeiro és Budapest  eltérő éghajlati viszonyainak 
következtében nagyon különböző a havi átlaghőmérsék-
letek és csapadékösszegek éves menete. Ennek ellenére 
az olimpia időszakában mindkét városban 21,8°C a havi 
átlaghőmérséklet. A csapadék esetében sem tapasztalunk 
augusztus hónapra jelentős különbséget.
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integrálása az élsportba

Csizmadia Zoltán

A módszert két éve alkalmazzuk sikeresen több sportág-
ban. Támogatónak sikerült megnyerni a Magyar Olimpiai 
Bizottságot. Célunk nem kisebb, mint hozzájárulni a Riói 
Olimpia magyar sikereihez

76 Versenyúszók étrend-kiegészítő fo-
gyasztási szokásai?
 

Tompa Orsolya

Kardinális jelentőségű a megfelelő prevenciós tevékeny-
ségek beiktatása a sportolók étrend-kiegészítő fogyasz-
tásával kapcsolatban, amikhez a szakemberek (orvos és 
dietetikus) segítsége elengedhetetlen! 
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Köpf Károly




